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ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
 
Caràcter:  ordinari 
Data:   25 de febrer de 2014 
Horari:  18 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament d’Artà 

 
 
Hi assisteixen: 
Jaume Alzamora Riera,  batle     
Magdalena Maria Fernández,  regidora 
Maria del Mar López Martí,  regidora 
Guillem Caldentey Crego,  regidor 
Manuel Galán Massanet,  regidor 
Maria Paula Ginard Vílchez,  regidora 
Onofre Serra Vila,   regidor 
Bartomeu Gili Nadal,   regidor 
Maria Antònia Sureda Martí,  regidora 
Magdalena Llull Ferrer,  regidora 
Juan Lliteras Espinosa,  regidor 
Miguel Servera Morey,  regidor 
Antònia Llull Ferrer,   regidora 
 
Celia Martínez-Piñeiro de Urquiza, secretària 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 29 d’octubre de 2013. 
2. Presa de possessió de la regidora Antònia Llull Ferrer. 
3. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans del 
municipi d’Artà. 
4. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de la publicitat directa al terme 
municipal d’Artà. 
5. Aprovació, si s’escau, de l’adjudicació del contracte de la gestió del servei públic, mitjançant la 
modalitat de concessió, de recollida i transport de residus generats al terme municipal d’Artà i de 
serveis de neteja viària, mitjançant procediment obert i en funció de diversos criteris d’adjudicació. 
6. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 3/2013. 
7. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 5/2013. 
8. Aprovació, si s’escau, de la proposta del batle del plantejament davant el Tribunal Constitucional del 
conflicte en defensa de l’autonomia local. 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal a favor de les energies 
renovables i de derogació del Decret llei 1/2012. 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal contra les 
prospeccions petrolieres a la costa balear. 
11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal relativa a la sanció 
dels immobles permanentment desocupats propietat d’entitats financeres i altres grans empreses. 
12. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal contra l’apujada de 
les cotitzacions a la Seguretat Social. 
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13. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSOE per a la signatura d’un 
conveni amb l’Ajuntament de Palma per tal d’aconseguir la targeta ciutadana per als nostres estudiants a 
Palma. 
14. Aprovació, si s’escau, de la proposta de nomenament de Miguel Servera Morey com a membre del 
Patronat de la Fundació del Teatre Municipal d’Artà. 
15. Donar compte de l’informe d’avaluació d’acompliment d’objectius. 
16. Donar compte de l’informe d’acompliment de les obligacions de pagament, d’acord amb la Llei 
15/2010, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials. 
17. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdit 1/2014. 
18. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdit 2/2014. 
19. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit extraordinari 2/2014. 
20. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de gener de 2014. 
21. Precs i preguntes 
 
 
Desenvolupament de la sessió 

 
Abans d’iniciar la sessió, el batle llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Abans de començar, la corporació vol recordar un home que va morir el passat dia 6 de febrer, Joan 
Amorós Mójer, que va ser batle d’Artà entre el 4 d’octubre de 1951 al 10 d’octubre del 1954. Un home 
que, segons m’han dit els seus fills, aquí presents, avui compliria 95 anys. Segons ens han dit, va ser el 
batle que va implantar la Fira a Artà, un acte avui molt arrelat i a qui hem d’agrair. També li hem 
d’agrair la construcció del Cementeri actual de la Colònia. Com a màxim responsable d’aquest 
Ajuntament, tot i que faci més de seixanta anys, és de justícia que els representants de tot el poble li 
retem homenatge. És, per això, que us deman, en memòria seva, un minut de silenci.>> 

 

2. Presa de possessió de la regidora Antònia Llull Ferrer 

 
La secretària informa que el regidor Jaime Ginard Muñoz va dimitir del seu càrrec, per la qual cosa el 
Ple de l’Ajuntament, a la sessió de 28 de gener de 2014, va prendre coneixement de la seva renúncia i 
va comunicar aquest acord a la Junta Electoral Central, perquè remetés la credencial de la Sra. Antònia 
Llull Ferrer, la següent de la llista del Partit Popular. La secretària informa que la Junta Electoral 
Central ha tramès la credencial esmentada i que la Sra. Antònia Llull Ferrer ha presentat en aquest 
Ajuntament el registre d’interessos, tal com estableixen l’article 30 del ROF, l’article 75.7 de la LRBRL 
i l’article 75 de la LMRLIB. 
 
Seguidament, la secretària informa que, per prendre possessió del seu càrrec, la Sra. Antònia Llull 
Ferrer ha de prometre o jurar l’acatament a la Constitució i a l’Estatut d’autonomia de les Illes Balears, 
d’acord amb la fórmula establerta en l’article 1 del Decret 707/1979. 
 
A continuació, la regidora Antònia Llull Ferrer llegeix la fórmula abans esmentada: 
 
<<Promet per la meva consciència i pel meu honor de complir fidelment les obligacions del càrrec de 
regidora amb lleialtat al Rei, i de guardar i fer guardar la Constitució i l’Estatut d’autonomia de les Illes 
Balears, com a normes fonamentals de l’Estat.>> 
 
A continuació, el batle li dóna la benvinguda. 
 
La resta de portaveus també li donen la benvinguda. 
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1. Aprovació, si s’escau, de l’acta de la sessió de 29 d’octubre de 2013 
 
En acompliment d’allò que disposen l’article 97.2 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de 
règim local de les Illes Balears, i l’article 91.1 del Reglament d’organització i funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals, aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el batle demana als 
membres de la corporació si algú té alguna observació a fer sobre l’acta de la sessió de 29 d’octubre de 
2013, de la qual se n’ha expedit, prèviament, una còpia de l’esborrany a cada regidor per al seu 
coneixement, rectificació d’errades o possible formulació d’al·legacions, si n’és el cas. 
 
Els reunits acorden, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i 
tretze els assistents, aprovar l’acta de la sessió de 29 d’octubre de 2013. 
 
 
3. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans del 

municipi d’Artà 

 
El batle explica aquest punt, que, copiat literalment, diu: 
 
<<Antecedents 
 
1. El Ple de l’Ajuntament d’Artà, a la sessió de 25 de març de 2008, va aprovar inicialment l’Ordenança 
municipal de neteja, deixalles i residus sòlids urbans del municipi d’Artà, la qual va ser aprovada 
definitivament el 22 de maig de 2008 (BOIB núm. 70, de 22 de maig de 2008). 
 
2. L’Ajuntament d’Artà té previst iniciar, en breu, un nou sistema de servei públic de recollida de 
residus sòlids urbans i neteja viària del terme municipal d’Artà. 
 
3. En conseqüència, l’Ajuntament d’Artà veu la necessitat d’adequar l’Ordenança de neteja, deixalles i 
residus sòlids urbans del municipi d’Artà vigent al nou sistema que es pretén implantar. 
 
Consideracions legals 
 
La legislació aplicable és la següent: 
 
- Els articles 100 a 103 de la Llei 20/2006, de 15 de desembre, municipal i de règim local de les Illes 
Balears. 
- Els articles 4, 22.2.d, 49 i 70.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 
- L’article 56 del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de les 
disposicions legals vigents en matèria de règim local. 
- Llei 22/2011, de 28 de juliol, de residus i sòls contaminats. 

 
Per tot això, aquesta Batlia proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti els següents  
 

Acords: 
 
1. Aprovar provisionalment la modificació l’Ordenança municipal de neteja, deixalles i residus sòlids 
urbans del municipi d’Artà. 
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2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que no ho tenen clar, que segueix pensant que hi ha 
contradiccions, i que simplement es bonifica per apuntar-se a la ITR, és a dir, per tenir ho a casa ben fet, 
tot i que després es pot treure tot a la fracció de rebuig i no passa res, cosa que no els pareix gaire 
coherent. Per això, diu que hi votaran en contra. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, també diu que hi votarà en contra. 
 
Els reunits, per 6 vots a favor (UIA i PI) i 7 en contra (PSOE, PP i I. Verds), no aproven aquest punt de 
l’ordre del dia per manca de quòrum en la votació. 
 

 

4. Aprovació, si s’escau, de l’Ordenança municipal reguladora de la publicitat directa al terme 

municipal d’Artà 

 
El batle explica el contingut de l’Ordenança municipal reguladora de la publicitat directa al terme 
municipal d’Artà i proposa l’adopció dels acords següents: 
 
<<1. Aprovar provisionalment l’Ordenança municipal de la publicitat directa al terme municipal d’Artà. 
  
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que entén que la Policia Local haurà de vetlar pel seu 
acompliment. Diu que té dubtes sobre el control i seguiment de l’Ordenança. No obstant això, diu que 
hi votarà a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor, a pesar que reconeix que ell també té dubtes 
sobre el control i el seguiment de l’Ordenança. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
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1. Aprovar provisionalment l’Ordenança municipal de la publicitat directa al terme municipal d’Artà. 
  
2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
 
3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
 

 

5. Aprovació, si s’escau, de l’adjudicació del contracte de la gestió del servei públic, mitjançant la 

modalitat de concessió, de recollida i transport de residus generats al terme municipal d’Artà i de 

serveis de neteja viària, mitjançant procediment obert i en funció de diversos criteris 

d’adjudicació 
 
El batle resumeix l’acta de la Mesa de contractació de 10 de febrer de 2014 i proposa al Ple l’adopció 
dels acords següents: 
 
<<1. Classificar les proposicions presentades pels licitadors, atesa la proposta portada a terme per la 
Mesa de contractació, de conformitat amb l’ordre decreixent següent: 
 
- 1a empresa: Construcciones Llabrés Feliu, SLU, Bartolomé Adrover e Hijos, SL, i Amer e Hijos, SA, 
que es presenten en UTE Urban Serveis, amb una puntuació total de 85,87. 
- 2a empresa: Melchor Mascaró, SA, amb una puntuació total de 84,85. 
- 3a empresa: Coexa, SA, i Valoriza, Servicios Ambientales, SA, que es presenten en UTE, amb una 
puntuació total de 84,00. 
 
2. Notificar i requerir a la UTE Urban Serveis, formada per les empreses Amer e Hijos, SA, 
Construcciones Llabrés Feliu, SLU, i Bartolomé Adrover e Hijos, SL, amb CIF núms. A 07296536, 
A07030919 i B070697378, respectivament, empresa licitadora que ha obtingut més puntuació d’acord 
amb la classificació anterior, perquè en el termini de deu dies hàbils, a comptar des del següent en què 
rebi el requeriment, presenti la documentació justificativa d’estar al corrent en el compliment de les 
seves obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i amb aquest Ajuntament, o autoritzi l’òrgan de 
contractació per obtenir de forma directa l’acreditació d’allò, de disposar efectivament dels mitjans que 
s’hagi compromès a dedicar o adscriure a l’execució del contracte de conformitat amb l’article 64.2 del 
text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de 
novembre, i d’haver constituït la garantia definitiva que sigui procedent.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, fa constar que no els pareix gaire bé l’horari en què se celebren les 
meses de contractació. Demana que es deixi aquest punt damunt la taula i que es demani un altre 
informe tècnic sobre aquesta valoració. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que estan d’acord amb la intervenció del portaveu del PSOE. Fa 
constar que se sent malament, ja que ell va assistir a una mesa de contractació i que ara es troba 
condicionat amb allò que va votar. 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, diu que no entén aquesta discussió, ja que han seguit tota la tramitació 
administrativa. Considera que no s’ha d’aturar la seva tramitació. 
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El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey diu que en l’acta de la Mesa de contractació hi ha una errada, ja 
que ell no va assistir a una de les meses que es reflecteix en l’acta. 
 
En aquests moments, la regidora del PP, Sra. Llull, s’absenta de la sessió. 
 
El batle diu que no es justifica que s’hagi d’aturar el procediment. 
 
La secretària de l’Ajuntament explica el recurs especial de contractació. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ell va signar l’acta de la Mesa de contractació perquè no sabia 
que el seu sentit de vot estaria condicionat. Opina que no passa res si es demana un segon informe. 
 
A continuació, els reunits acorden, per 6 vots a favor (UIA i PI) i 6 abstencions (PSOE, PP i I. Verds): 
 
1. Classificar les proposicions presentades pels licitadors, atesa la proposta portada a terme per la Mesa 
de contractació, de conformitat amb l’ordre decreixent següent: 
 
- 1a empresa: Construcciones Llabrés Feliu, SLU, Bartolomé Adrover e Hijos, SL, i Amer e Hijos, SA, 
que es presenten en UTE Urban Serveis, amb una puntuació total de 85,87. 
- 2a empresa: Melchor Mascaró, SA, amb una puntuació total de 84,85. 
- 3a empresa: Coexa, SA, i Valoriza, Servicios Ambientales, SA, que es presenten en UTE, amb una 
puntuació total de 84,00. 
 
2. Notificar i requerir a la UTE Urban Serveis, formada per les empreses Amer e Hijos, SA, 
Construcciones Llabrés Feliu, SLU, i Bartolomé Adrover e Hijos, SL, amb CIF núm. A07296536, 
A07030919 i B070697378, respectivament, empresa licitadora que ha obtingut més puntuació d’acord 
amb la classificació anterior, perquè en el termini de deu dies hàbils, a comptar des del següent en què 
rebi el requeriment, presenti la documentació justificativa d’estar al corrent en el compliment de les 
seves obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i amb aquest Ajuntament, o autoritzi l’òrgan de 
contractació per obtenir de forma directa l’acreditació d’allò, de disposar efectivament dels mitjans que 
s’hagi compromès a dedicar o adscriure a l’execució del contracte de conformitat amb l’article 64.2 del 
text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de 
novembre, i d’haver constituït la garantia definitiva que sigui procedent. 
 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que, abans d’entrar a debatre el proper punt, vol manifestar que no 
estan disposats a participar d’aquesta votació ni discussió, ja que com s’ha comprovat fins ara i atesa 
l’actitud de l’Equip de Govern i dels pressuposts que estan en vigor, poden veure que és, simplement, 
una comèdia. Diu que ells no participaran d’aquest punt ni dels pròxims que facin referència a cap 
proposta d’ordre de demolició. 
 
6. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 3/2013 
 
A continuació, els regidors del PSOE i del PP s’absenten de la sessió. 
 
El batle opina que el que fan els regidors del PSOE i del PP és una manca de respecte a la sessió 
plenària.  
 
A continuació, el batle retira el punt de l’ordre del dia. 
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7. Aprovació, si s’escau, de la proposta d’ordre de demolició relativa a l’expedient 5/2013 
 
Seguidament, el batle retira aquest punt de l’ordre del dia. 
 

 

8. Aprovació, si s’escau, de la proposta del batle del plantejament davant el Tribunal 

Constitucional del conflicte en defensa de l’autonomia local 

 
El batle explica la proposta i explica el procediment, que consisteix en adoptar l’acord del Ple de 
l’Ajuntament amb el quòrum de la majoria absoluta abans de dia 28 de febrer. 
 
A continuació, proposa al Ple que adopti els acords següents: 
 
<<1. Iniciar la tramitació per formalitzar el conflicte en defensa de l’autonomia local contra els articles 
primer i segon i altres disposicions afectades de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració local (BOE núm. 312, de 30 de desembre de 2013), d’acord amb el text 
que s’adjunta, segons el que preveuen els articles 75 bis i següents de la Llei orgànica 2/1979, de 3 
d’octubre, del Tribunal Constitucional. 
 
2. A aquest efecte, sol·licitar dictamen del Consell d’Estat, d’acord amb el que estableix l’art. 75 ter de 
la Llei orgànica 2/1979, de 3 d’octubre, del Tribunal Constitucional, a través del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques, a petició de l’entitat local de major població (art. 48 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local), així com atorgar a aquesta entitat la delegació 
necessària. 
 
3. Facultar i encomanar al batle que realitzi tots els tràmits necessaris per dur a terme els acords primer i 
segon i, expressament, per a l’atorgament d’escriptura de poder, tan ampli i bastant com en dret es 
requereixi, a favor de la procuradora Sra. Virginia Aragón Segura, col. núm. 1040 del Col·legi de 
Procuradors de Madrid, perquè, en nom i representació de l’Ajuntament d’Artà, de forma solidària i 
indistinta, s’interposi conflicte en defensa de l’autonomia local contra la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre (BOE núm. 312, de 30 de desembre del 2013), de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració local, seguint per tots els seus tràmits i instàncies fins a obtenir sentència ferma i la 
seva execució.>> 
 
Tot seguit, el portaveu del PSOE, Sr. Galán, demana a la secretària si han fet alguna il·legalitat per 
absentar-se del Ple.  
 
La secretària li diu que no. 
 
A continuació, el Sr. Galán, diu que aquesta és una proposta que ve del propi PSOE d’àmbit estatal i 
que, per tant, hi votaran a favor. 
 
Llavors, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, també demana si han comès alguna il·legalitat per absentar-se 
del Ple.  
 
La secretària li diu que no. 
 
A continuació, el Sr. Lliteras, diu que hi votaran en contra. 
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El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, manifesta la seva conformitat. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 vots en contra (PP): 
 
1. Iniciar la tramitació per formalitzar el conflicte en defensa de l’autonomia local contra els articles 
primer i segon i altres disposicions afectades de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració local (BOE núm. 312, de 30 de desembre de 2013), d’acord amb el text 
que s’adjunta, segons el que preveuen els articles 75 bis i següents de la Llei orgànica 2/1979, de 3 
d’octubre, del Tribunal Constitucional. 
 
2. A aquest efecte, sol·licitar dictamen del Consell d’Estat, d’acord amb el que estableix l’art. 75 ter de 
la Llei orgànica 2/1979, de 3 d’octubre, del Tribunal Constitucional, a través del Ministeri d’Hisenda i 
Administracions Públiques, a petició de l’entitat local de major població (art. 48 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local), així com atorgar a aquesta entitat la delegació 
necessària. 
 
3. Facultar i encomanar al batle que realitzi tots els tràmits necessaris per dur a terme els acords primer i 
segon i, expressament, per a l’atorgament d’escriptura de poder, tan ampli i bastant com en dret es 
requereixi, a favor de la procuradora Sra. Virginia Aragón Segura, col. núm. 1040 del Col·legi de 
Procuradors de Madrid, perquè, en nom i representació de l’Ajuntament d’Artà, de forma solidària i 
indistinta, s’interposi conflicte en defensa de l’autonomia local contra la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre (BOE núm. 312, de 30 de desembre del 2013), de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració local, seguint per tots els seus tràmits i instàncies fins a obtenir sentència ferma i la 
seva execució. 
 
 
9. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal a favor de les 

energies renovables i de derogació del Decret llei 1/2012 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, llegeix la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Exposició de motius 
 
Les mesures del Reial decret llei 1/2012, de 28 de gener, de supressió dels incentius econòmics per a les 
instal·lacions de producció d’energia elèctrica a partir de fonts renovables, resulten nefastes per assolir 
els objectius i dur a terme l’execució de la planificació energètica de les Illes Balears i fa inviables els 
objectius del Pla d’acció contra el canvi climàtic. 
 
De fet, el Reial decret ataca directament l’objectiu europeu de lluita contra el canvi climàtic amb el 
desplegament de les energies renovables, i tot plegat en un escenari geopolític d’increment dels preus 
del gas i el petroli. 
 
El sistema anterior ja perjudicava notablement les possibilitats de progressió en energies renovables a 
les Illes Balears, amb uns criteris on els territoris insulars no resulten competitius, i la inexistència d’un 
règim especial com el vigent a les Canàries. Perjudicis específics que se sumen als generals dels 
entrebancs burocràtics o a la retirada de les primes del darrer Govern socialista. Això no obstant, el 
sector s’ha mantingut viu, contribuint amb la seva feina al medi ambient i a la dinamització de les 
inversions econòmiques. Un sector que a les Illes Balears afecta més d’un centenar d’empreses i 
centenars de treballadors/ores en aquests moments, però que encara té un major potencial de creació de 
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llocs de feina nous si hi hagués una política energètica lligada al necessari canvi de model per sortir de 
la crisi. 
 
Les Illes Balears depenen totalment de centrals tèrmiques que utilitzen majoritàriament carbó (la font 
d’energia fòssil més bruta, que cobreix el 56 % de la demanda), gasoil i gas, per aquest ordre. 
 
Per això, l’Equip de Govern municipal proposa al Ple que adopti els següents  
 
Acords: 
 
1. Instar el Govern de l’Estat a derogar el Reial decret llei 1/2012 i a restablir les polítiques de suport a 
les energies renovables. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat a regular un sistema de quotes per a energies renovables per a tots els 
sistemes extrapeninsulars, que inclogui, per tant, les Illes Balears.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la seva intervenció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Aquí crec que hem d’entonar el “mea culpa” del Govern de Zapatero. De fet, però, tant en el 
programa electoral de 2011 com, sobretot, a la darrera Conferència Política del PSOE, el canvi de 
direcció en el tema energètic i, en general, en temes de medi ambient és del tot clar i contundent. Per 
tant, hi votarem a favor.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, demana a quin tipus d’energies renovables es refereix la moció. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que votarà a favor de la moció. 
 
La regidora d’UIA, Sra. Maria, diu que la moció parla de les energies renovables. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
 
1. Instar el Govern de l’Estat a derogar el Reial decret llei 1/2012 i a restablir les polítiques de suport a 
les energies renovables. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat a regular un sistema de quotes per a energies renovables per a tots els 
sistemes extrapeninsulars, que inclogui, per tant, les Illes Balears. 
 
 
10. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenten tots els grups municipals contra les 

prospeccions petrolieres a la costa balear 

 
El portaveu del PI, Sr. Gili, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<El 23 de desembre de 2010 el Govern espanyol va aprovar 5 projectes per dur a terme prospeccions 
petrolíferes entre el golf de València i Eivissa que afectaran una superfície total de 396.900 ha. El 24 de 
desembre de 2013, l’Àrea d’Indústria i Energia de la Delegació del Govern de l’Estat sotmetia a 
exposició pública l’Estudi d’impacte ambiental del projecte de la petroliera Cairn Energy, a través de la 
seva filial Capricorn Spai Limited, denominat “Campanya d’Adquisició Sísmica 3D en el permisos B, 
G, AM-1 i AM-2 en el Golf de València”. 
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Aquesta campanya “d’adquisició sísmica” o “sondejos acústics” té com a objectiu elaborar un mapa del 
subsòl marí amb el qual detectar formacions geològiques susceptibles d’emmagatzemar hidrocarburs, 
per procedir, a continuació, a la seva perforació i, de trobar-s’hi petroli, per continuar amb l’explotació 
comercial del jaciment. 
 
Qualsevol d’aquestes tres fases podria tenir greus impactes sobre el medi ambient i sobre l’economia de 
les Illes Balears i del País Valencià, per la qual cosa, algunes institucions públiques de les Illes Balears 
ja han expressat de forma clara el seu total desacord i rebuig als sondejos sísmics i a les prospeccions 
per trobar gas i petroli a la mediterrània occidental. 
 
Així mateix, existeix un ampli acord entre les formacions polítiques i la societat civil sobre els efectes 
negatius que aquestes actuacions provocarien en sectors econòmics com el turístic o el pesquer, així 
com per al conjunt de la població de les Illes.  
 
Per tot això, el Ple de l’Ajuntament d’Artà adopta els següents  
 
Acords: 
 
1. Instar el Govern de l’Estat a paralitzar de forma immediata tant l’autorització com l’execució de 
qualsevol prospecció petroliera a la Mediterrània, i rebutjar la seva intenció de donar tràmit a nous 
projectes. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat a respectar els acords del Parlament, consells i ajuntaments de les Illes 
Balears, en els quals es demana la paralització immediata de les prospeccions petrolieres a la 
Mediterrània, i a no prendre cap acord en aquest sentit sense el coneixement i l’aprovació de les 
institucions balears.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que està a favor de la moció. Demana afegir un tercer punt a la 
part dispositiva: “Instar el Govern balear a seguir en la lluita per defensar els interessos de les Illes 
Balears.>> 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que ells no estan a favor d’aquestes prospeccions; diu que ells varen 
presentar una altra moció en aquest sentit. 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Instar el Govern de l’Estat a paralitzar de forma immediata tant l’autorització com l’execució de 
qualsevol prospecció petroliera a la Mediterrània, i rebutjar la seva intenció de donar tràmit a nous 
projectes. 
 
2. Instar el Govern de l’Estat a respectar els acords del Parlament, consells i ajuntaments de les Illes 
Balears, en els quals es demana la paralització immediata de les prospeccions petrolieres a la 
Mediterrània, i a no prendre cap acord en aquest sentit sense el coneixement i l’aprovació de les 
institucions balears. 
 
3. Instar el Govern balear a seguir en la lluita per defensar els interessos de les Illes Balears. 
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11. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal relativa a la 

sanció dels immobles permanentment desocupats propietat d’entitats financeres i altres grans 

empreses 
 
El batle explica la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Exposició de motius 

 
L’actual crisi ha impactat de manera dramàtica en la vida de milers de persones que, a causa de 
dificultats econòmiques sobrevingudes, no poden cobrir les seves necessitats més bàsiques. Aquesta 
situació ha portat milers de famílies a la impossibilitat de fer front a les quotes hipotecàries o de lloguer 
de la seva llar.  
 
La seva traducció social ha estat milers de desnonaments a tot l’Estat espanyol i centenars de milers de 
persones que han vist vulnerat el seu dret a un habitatge digne, enfrontant-se a situacions de greu 
vulnerabilitat, precarietat extrema, pobresa i exclusió social, econòmica i residencial.  
 
Segons dades del Consell General del Poder Judicial,  des de 2007 i fins al setembre 2013, a l’Estat 
espanyol ja s’ha arribat a les 500.000 execucions hipotecàries. A més, en el 2012 Palma ja tenia 16.359 
habitatges buits. Així es desprèn del darrer cens d’habitatges realitzat per l’INE, a principis de 2012, en 
relació a la ciutat de Palma. 
 
Ens trobam, doncs, davant d’una situació d’emergència d’habitatges que constitueix una autèntica 
anomalia en el context europeu. Com denuncia l’informe “Emergencia habitacional en el Estado 
español”, elaborat per l’Observatori DESC i la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca, aquesta situació 
es veu agreujada pel fet que l’Estat espanyol és el país d’Europa amb més habitatge buit, el 13,7 % del 
parc total —3 milions i mig de pisos segons el darrer cens estatal d’habitatge de 2011—  i amb un parc 
social d’habitatge clarament insuficient —menys d’un 2 % de l’habitatge existent.  
 
Les administracions locals, infradotades de recursos, són les que reben en primera instància l’impacte 
social d’aquesta situació, en tant que són les més properes a la ciutadania. 
 
El context descrit i la situació d’emergència en què es troba gran part de la població s’està traduint 
també en un significatiu augment de les ocupacions d’habitatges als municipis. Una forma d’accés a 
l’habitatge que augmenta el grau de vulnerabilitat social dels qui es veuen abocats a recórrer-hi.  
 
La manca de recursos de les administracions locals per fer front a la problemàtica contrasta amb els 
milers de pisos en desús que acumulen les entitats financeres i les seves immobiliàries, actors principals 
i part responsable de la bombolla immobiliària. Aquests immobles, sovint obtinguts com a 
conseqüència d’execucions hipotecàries, es mantenen buits ja sigui a l’espera de que el preu de mercat 
torni a elevar-se, o bé perquè es troben a la venda o a lloguer a preus inaccessibles per part de la 
població. El resultat són milers d’habitatges destinats exclusivament a una funció especulativa, eludint 
la funció social que, segons l’article 33 de la Constitució espanyola (CE), ha de complir el dret de 
propietat.  
 
Gran part d’aquestes entitats financeres han estat, d’una manera o altra, rescatades amb diners públics, 
algunes directament gestionades pel Govern de l’Estat a través del Fons de Reestructuració 
Ordenada Bancària (FROB), i del traspàs d’actius a l’anomenat “banc dolent”, la Societat de Gestió 
d’Actius Procedents de la Reestructuració Bancària (SAREB). Paradoxalment, però, la forta inversió 
pública no ha anat destinada a cobrir les necessitats de la ciutadania i els ajuts milionaris a la banca, 
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molts d’ells a fons perdut, no han implicat cap contrapartida social.  
 
Atesa la gran quantitat de població amb necessitats d’habitatge i la manca de recursos públics per fer-hi 
front, resulta urgent mobilitzar l’habitatge buit en mans de les entitats financeres, tal com vénen 
reclamant des de fa temps la Plataforma d’Afectats per la Hipoteca (PAH). Fomentar i garantir la funció 
social de l’habitatge, desincentivar-ne la utilització anòmala i penalitzar-ne, si s’escau, l’ús antisocial es 
converteix en un dels pocs mecanismes efectius a l’abast de l’Administració per donar resposta a la 
vulneració del dret. 
 
Davant els intents del Govern central de buidar de competències les administracions locals, cal que els 
ajuntaments defensin l’autonomia municipal satisfent les necessitats d’habitatge de la població. És en 
aquest context que algunes corporacions locals, com ara la de Terrassa, han respost a la iniciativa de la 
PAH i, havent esgotat les mesures de foment per facilitar l’ocupació dels pisos buits en poder de les 
entitats financeres, han iniciat procediments sancionadors.  
 
L’article 41 de la Llei 18/2007, del dret a l’habitatge de Catalunya (LDHC), estableix com a utilització 
anòmala d’un habitatge la seva desocupació permanent i injustificada. Així mateix, en el seu punt 
tercer, disposa que en aquests supòsits l’Administració competent haurà d’obrir un expedient 
administratiu per realitzar els actes d’instrucció necessaris per determinar, conèixer i comprovar els fets 
sobre els quals haurà de dictar una resolució.  
 
L’article 42 del mateix text legislatiu enumera diverses mesures que les administracions han d’adoptar 
per evitar la desocupació permanent dels immobles, tals com: l’aprovació de programes d’inspecció; la 
facilitació de garanties als propietaris d’immobles buits sobre el cobrament de les rendes i la reparació 
de desperfectes; l’impuls de polítiques de foment de la rehabilitació d’habitatges en mal estat; la 
possibilitat de cedir els immobles a l’Administració pública perquè els gestioni en règim de lloguer; i 
l’adopció de mesures de caràcter fiscal, tant de foment com de penalització.  
 
Alhora, l’article 123.1.h de la LDHC tipifica com a infracció molt greu en matèria de qualitat del parc 
immobiliari mantenir l’habitatge desocupat un cop que l’Administració hagi adoptat les mesures de 
foment previstes al precepte 42. Segons els articles 118.1 i 131 del mateix text normatiu, aquesta 
actuació pot ser sancionada amb multes de fins a 900.000 euros. Cal destacar que, d’acord amb el que 
estableix l’article 119 de la LDHC, les quantitats obtingudes s’hauran de destinar al finançament de 
polítiques públiques destinades a garantir el dret a l’habitatge.    
 
Finalment, l’article 3 del Codi civil estableix que les normes s’han d’interpretar d’acord amb el context 
i la realitat social en què s’apliquen, un context caracteritzat per una situació d’emergència d’habitatge.  
 
Per tot això, l’Equip de Govern presenta al Ple la següent  

 

Proposta d’acord 
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a aprovar una llei amb els mateixos termes que la del dret a 
l’habitatge de Catalunya (LDHC), amb l’objectiu de garantir el dret a l’habitatge de la població i fer 
front a l’emergència d’habitatges. Aquesta llei permetrà als consistoris municipals de les Illes Balears 
iniciar procediments sancionadors a entitats bancàries i grans empreses per infracció molt greu en cas 
que es mantingui la desocupació de l’habitatge un cop exhaurit el termini atorgat per corregir la 
situació. A més, es podran imposar fins a 3 multes coercitives que poden arribar als 100.000 euros, tal 
com determina la llei catalana, prèvia advertència, si transcorregut el termini fixat no s’ha produït  
l’ocupació de l’immoble. 
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2. Elaborar i aprovar, per part de l’Ajuntament d’Artà, programes d’inspecció a fi de detectar, 
comprovar i registrar els immobles que es troben en situació de permanent desocupació, començant pels 
que són propietat d’entitats financeres i altres grans empreses.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendrà en la votació. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
A continuació, la regidora del PI, Sra. Sureda, s’absenta de la sessió. 
 
Els reunits acorden, per 9 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP):  
 
1. Instar el Govern de les Illes Balears a aprovar una llei amb els mateixos termes que la del dret a 
l’habitatge de Catalunya (LDHC), amb l’objectiu de garantir el dret a l’habitatge de la població i fer 
front a l’emergència d’habitatges. Aquesta llei permetrà als consistoris municipals de les Illes Balears 
iniciar procediments sancionadors a entitats bancàries i grans empreses per infracció molt greu en cas 
que es mantingui la desocupació de l’habitatge un cop exhaurit el termini atorgat per corregir la 
situació. A més, es podran imposar fins a 3 multes coercitives que poden arribar als 100.000 euros, tal 
com determina la llei catalana, prèvia advertència, si transcorregut el termini fixat no s’ha produït  
l’ocupació de l’immoble. 
 
2. Elaborar i aprovar, per part de l’Ajuntament d’Artà, programes d’inspecció a fi de detectar, 
comprovar i registrar els immobles que es troben en situació de permanent desocupació, començant pels 
que són propietat d’entitats financeres i altres grans empreses. 
 

 

12. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta l’Equip de Govern municipal contra l’apujada 

de les cotitzacions a la Seguretat Social 
 
El portaveu del PI, Sr. Gili, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 
<<Exposició de motius 
 
Mentre d’una banda des del Govern de l’Estat s’afirma que l’atur és va reduint, la realitat és que la 
disminució de treballadors ocupats fa minvar les recaptacions de la Seguretat Social. Per pal·liar aquest 
descens, el Ministeri de Treball i Seguretat Social ha emprès una sèrie de mesures que, sens dubte, 
perjudicaran molt la malmesa activitat econòmica i tendran una incidència molt negativa a la nostra 
comunitat, atesa l’estructura empresarial pròpia. 
 
Així, amb data 21 de desembre es va publicar al Butlletí Oficial de l’Estat el RDL 16/2013 que preveu, 
entre d’altres modificacions, una apujada de la base mínima de cotització dels treballadors autònoms del 
22 %, i incorpora com a computables a la base de cotització dels treballadors assalariats conceptes que 
fins ara es consideraven extrasalarials (les assegurances de vida i sanitàries, els plans de pensions, els 
plus de transport i quilometratge, les dietes i altres beneficis socials com ara guarderia de fills, estudis, 
vals de menjador, etc.). 
 
La pujada de la base de cotització dels autònoms perjudica de manera evident un dels sectors 
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fonamentals per garantir la recuperació econòmica, i està injustificada, ja que no suposa cap increment 
en les minses prestacions que reben aquests emprenedors i poden suposar que molts d’ells s’aboquin a 
l’economia submergida, ja que en determinats casos aquestes cotitzacions resulten inassumibles.  
 
Quant a la incorporació a la base computable de determinats conceptes, no és més que una pujada 
encoberta de les cotitzacions a la Seguretat Social i suposarà un augment dels costos laborals, una 
minva de la competitivitat i un entrebanc més per als emprenedors i petits empresaris pel que fa a la 
contractació de nou personal. D’altra banda, l’aprovació d’aquestes mesures pot afectar negativament 
alguns sectors econòmics, com són la restauració, les guarderies, els centres d’estudi, la incentivació de 
plans de pensions, assegurances, etc. 
 
Indubtablement, aquesta pujada de les càrregues fiscals no és cap mesura d’estímul econòmic, més aviat 
al contrari, suposa un cop més contra la tan desitjada recuperació econòmica i la incentivació de la 
contractació. 
 
En base a tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament d’Artà que adopti el següents 
 

Acords: 
 
1. Demanar al Ministeri de Treball i Seguretat Social la rectificació quant a les modificacions fetes en 
les bases mínimes de cotització dels treballadors autònoms, ja que un 22 % d’increment és del tot 
abusiu i un fre més a la competitivitat dels emprenedors, professionals i petits empresaris de la nostra 
comunitat. 
 
2. Demanar al Ministeri de Treball i Seguretat Social la retirada immediata de la disposició final tercera 
del RDL 16/2013, que inclou les retribucions en espècie com a conceptes salarials, la qual cosa 
perjudica per igual els empresaris i treballadors, ja que suposa un increment dels costos laborals i, en 
conseqüència, una minva de la competitivitat de les empreses, la qual cosa pot implicar una disminució 
de les retribucions dels treballadors.  
 
3. Sol·licitar al Ministeri de Treball i Seguretat Social que abandoni la seva intromissió dins del camp 
de la negociació col·lectiva, matèria que afecta fonamentalment treballadors i empresaris.  
 
4. Instar el Govern de l’Estat que qualsevol mesura que s’hagi d’emprendre i que afecti la Llei de la 
Seguretat Social es faci amb el consens dels agents socials afectats, els representants dels treballadors i 
dels empresaris. 
 
5. Notificar aquest acord al Ministeri de Treball i Seguretat Social.>> 
 
A continuació, la regidora del PI, Sra. Sureda, s’incorpora a la sessió. 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, manifesta la seva conformitat. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que pugen als autònoms dels consells d’administració que tenen 
més de 10 operaris. Diu que no és vera que pugen a tots els autònoms. Manifesta que s’abstendrà en la 
votació. 
 
A continuació, els  reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
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1. Demanar al Ministeri de Treball i Seguretat Social la rectificació quant a les modificacions fetes en 
les bases mínimes de cotització dels treballadors autònoms, ja que un 22 % d’increment és del tot 
abusiu i un fre més a la competitivitat dels emprenedors, professionals i petits empresaris de la nostra 
comunitat. 
 
2. Demanar al Ministeri de Treball i Seguretat Social la retirada immediata de la disposició final tercera 
del RDL 16/2013, que inclou les retribucions en espècie com a conceptes salarials, la qual cosa 
perjudica per igual els empresaris i treballadors, ja que suposa un increment dels costos laborals i, en 
conseqüència, una minva de la competitivitat de les empreses, la qual cosa pot implicar una disminució 
de les retribucions dels treballadors.  
 
3. Sol·licitar al Ministeri de Treball i Seguretat Social que abandoni la seva intromissió dins del camp 
de la negociació col·lectiva, matèria que afecta fonamentalment treballadors i empresaris.  
 
4. Instar el Govern de l’Estat que qualsevol mesura que s’hagi d’emprendre i que afecti la Llei de la 
Seguretat Social es faci amb el consens dels agents socials afectats, els representants dels treballadors i 
dels empresaris. 
 
5. Notificar aquest acord al Ministeri de Treball i Seguretat Social. 
 

 

13. Aprovació, si s’escau, de la Moció que presenta el grup municipal PSOE per a la signatura 

d’un conveni amb l’Ajuntament de Palma per tal d’aconseguir la targeta ciutadana per als 

nostres estudiants a Palma 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, llegeix la moció, que, copiada literalment, diu: 
 

<<Exposició de motius 

 
Atès que actualment hi ha molts dels nostres joves que, per tal de prosseguir els seus estudis 
postobligatoris, es veuen obligats a residir a Palma per tenir un accés més fàcil a la Universitat. 
 
Atès que, per desplaçar-se a la Universitat, empren les línies urbanes de l’EMT en la majoria dels casos. 
 
Atès que són moltes les dificultats econòmiques que tenen els nostres estudiants per tal de prosseguir els 
seus estudis i la reducció bestial que hi ha hagut de les beques i ajuts no ha ajudat gaire. 
 
Atès que totes les forces polítiques d’aquest Ajuntament s’han mostrat a favor d’una educació de 
qualitat per a tots els nostres joves. 
 
Atès que l’Ajuntament d’Artà té aprovat un pressupost on hi ha la partida 337146701, dotada amb 
1.500 €, que en el debat dels pressupostos no va ser esmentada per cap de les forces polítiques. 
 
Per tot això, es proposa al Ple que adopti el següent 
 

Acord: 

 
Signar, al més aviat possible, el Conveni amb l’Ajuntament de Palma per tal que els estudiants d’Artà 
vegin reduït l’import del transport urbà de l’EMT.>> 
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El batle diu que en el pressupost d’aquest exercici de 2014 hi ha 1.500 € per dotar aquest conveni. 
Informa que dia 13 de desembre ens varen trametre el Conveni i que dia 16 de desembre varen demanar 
una reunió per solucionar els dubtes, però que encara no han tengut la reunió. Finalment, diu que hi 
votaran a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà a favor. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, també diu que hi votarà a favor. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per unanimitat, signar, al més aviat possible, el Conveni amb 
l’Ajuntament de Palma per tal que els estudiants d’Artà vegin reduït l’import del transport urbà de 
l’EMT. 
 
 
14. Aprovació, si s’escau, de la proposta de nomenament de Miguel Servera Morey com a membre 

del Patronat de la Fundació del Teatre Municipal d’Artà 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, explica la proposta, que, copiada literalment, diu: 
 
<Vist que Jaime Ginard Muñoz, regidor del PP, va renunciar al seu càrrec de regidor en el plenari de 28 
de gener de 2014; 
 
Vist que formava part del Patronat de la Fundació Teatre Municipal d’Artà en qualitat de vocal; 
 
Vist que es proposa el nomenament del regidor del PP Miguel Servera Morey com a vocal del PP en el 
Patronat de la Fundació Teatre Municipal d’Artà. 
 
Per tant, es proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
Acords 
 
1. Aprovar la proposta de nomenament de Miguel Servera Morey com a membre del Patronat de la 
Fundació del Teatre Municipal d’Artà. 
 
2. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Patronat de la Fundació del Teatre Municipal 
d’Artà.>> 
 
A continuació, els reunits acorden, per unanimitat: 
 
1. Aprovar la proposta de nomenament de Miguel Servera Morey com a membre del Patronat de la 
Fundació del Teatre Municipal d’Artà. 
 
2. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Patronat de la Fundació del Teatre Municipal 
d’Artà. 
 
 
15. Donar compte de l’informe d’avaluació d’acompliment d’objectius 
 
La regidora de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica les dades corresponents a l’informe 
d’avaluació d’acompliment d’objectius que preveu la Llei orgànica 2/2012 i informa els reunits del fet 
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que el pressupost municipal acompleix l’objectiu d’estabilitat pressupostària que preveu el Pla 
economicofinancer aprovat, que acompleix l’objectiu de la regla de despesa i que el nivell del deute 
s’apuja a la quantitat de 6.951.675,42 €. 
 
Tot seguit, els reunits es donen per assabentats de l’informe d’avaluació d’acompliment d’objectius. 
 
 
16. Donar compte de l’informe d’acompliment de les obligacions de pagament, d’acord amb la 

Llei 15/2010, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 

comercials 
 
La regidora de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, dóna compte als reunits de l’informe sobre 
l’acompliment de les obligacions de pagament, d’acord amb la Llei 15/2010, per la qual s’estableixen 
mesures de lluita contra la morositat en les operacions comercials. 
 
A continuació, els reunits es donen per assabentats de l’informe d’acompliment de les obligacions de 
pagament, d’acord amb la Llei 15/2010, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials. 
 

 

17. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdit 1/2014 
 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica la proposta, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Davant la presentació de factures en el Departament d’Intervenció per a les quals no hi ha crèdit 
suficient. 
 
Atès l’informe de Secretaria , on consta que, en aplicació de l’article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 
20 d’abril, el reconeixement d’obligacions corresponents a exercicis anteriors que, per qualsevol causa, 
no ho haguessin estat en aquell a què corresponien, és competència del Ple de la corporació, i que, en 
aquest cas concret, és possible la seva realització. 
 
De conformitat amb el que s’exposa, es proposa al Ple de la corporació que adopti els següents 
 
Acords: 

 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits per un import total de 47.189,36 € de les factures relacionades 
per a les quals no hi havia crèdit suficient al pressupost de 2013. 
 

2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2014, els crèdits corresponents, i amb càrrec a les 
partides respectives.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que hi votaran en contra, ja que, fins i tot, en aquest expedient 
extrajudicial hi ha actuacions dels anys 2011 i 2012 i interessos d’amortitzacions que no entenen com 
no s’han pagat en termini o no estaven pressupostats. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que, com que votaren en contra dels pressuposts, hi votaran en 
contra. 
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El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà en contra, ja que en l’expedient hi ha la factura 
de l’empresa Melchor Mascaró, la qual no ha donat determinats serveis contractats. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 6 vots a favor (UIA i PI) i 6 vots en contra (PSOE, PP i I. Verds), 
empat que dirimeix el batle amb el seu vot de qualitat: 
 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits per un import total de 47.189,36 € de les factures relacionades 
per a les quals no hi havia crèdit suficient al pressupost de 2013. 
 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2014, els crèdits corresponents, i amb càrrec a les 
partides respectives. 
 

 

18. Aprovació, si s’escau, de l’expedient extrajudicial de crèdit 2/2014 

 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica la proposta, que, copiada 
literalment, diu: 
 
<<Davant la presentació de factures en el Departament d’Intervenció per a les quals no hi ha crèdit 
suficient. 
 
Atès l’informe de Secretaria , on consta que, en aplicació de l’article 60.2 del Reial decret 500/1990, de 
20 d’abril, el reconeixement d’obligacions corresponents a exercicis anteriors que, per qualsevol causa, 
no ho haguessin estat en aquell a què corresponien, és competència del Ple de la corporació, i que, en 
aquest cas concret, és possible la seva realització. 
 
De conformitat amb el que s’exposa, es proposa al Ple de la corporació que adopti els següents 
 
Acords: 
 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits per un import total de 112.475,51 € de les factures 
relacionades per a les quals no hi havia crèdit suficient al pressupost de 2013. 
 
2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2014, els crèdits corresponents, i amb càrrec a les 
partides respectives.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que, segons la informació que els han donat, totes aquestes 
factures tenien partida pressupostària i que, per un tema d’entrada, no s’han pogut imputar al pressupost 
de 2013. Diu que varen votar a favor del pressupost, però que no ho faran dels diferents extrajudicials. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que hi votarà en contra. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà en contra. 
 
Seguidament, els reunits acorden, per 6 vots a favor (UIA i PI) i 6 vots en contra (PSOE, PP i I. Verds), 
empat que dirimeix el batle amb el seu vot de qualitat: 
 
1. Aprovar el reconeixement dels crèdits per un import total de 112.475,51 € de les factures 
relacionades per a les quals no hi havia crèdit suficient al pressupost de 2013. 
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2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2014, els crèdits corresponents, i amb càrrec a les 
partides respectives. 
 
 
19. Aprovació, si s’escau, de l’expedient de modificació de crèdit extraordinari 2/2014 

 
La regidora delegada de les àrees d’Urbanisme i Hisenda, Sra. Maria, explica el contingut de 
l’expedient de modificació de crèdit extraordinari i proposa l’adopció dels acords següents: 
 
<<1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 2/2014 del pressupost en vigor, en 
la modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
 
Altes en aplicacions de despeses 

Programa Econòmic Denominació Altes € 

3353 21300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge  5.702,00 € 

3353 62900 Altres inversions noves associades al 
funcionament 

16.948,00 € 

 TOTAL  22.650,00 € 

 
Baixes en aplicacions de despeses 

Programa Econòmic Denominació Baixes € 

4321 62900 Altres inversions noves associades al 
funcionament 

22.650,00 € 

 TOTAL  22.650,00 € 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, pel termini de quinze 
dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i presentar reclamacions davant del 
Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el termini esmentat no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les.>> 
 
El portaveu del PSOE, Sr. Galán, diu que es tracta d’una modificació de crèdit que ve com a 
conseqüència d’una moció que va presentar tota l’oposició en bloc en el passat plenari. Aquesta moció 
és per completar el pressupost de la Fundació del Teatre que es va aprovar al Patronat. Diu que era un 
pressupost de mínims i que ara l’òrgan que consideram competent, ja que es tracta de manteniment de 
l’edifici del teatre que és de titularitat municipal, ho du per a la seva aprovació. Manifesta que hi votaran 
a favor. 
 
El portaveu del PP, Sr. Lliteras, diu que s’abstendran en la votació. 
 
El portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, diu que hi votarà a favor. 
 
Tot seguit, els reunits acorden, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
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1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 2/2014 del pressupost en vigor, en la 
modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
 
Altes en aplicacions de despeses 

Programa Econòmic Denominació Altes € 

3353 21300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge  5.702,00 € 

3353 62900 Altres inversions noves associades al 
funcionament 

16.948,00 € 

 TOTAL  22.650,00 € 

 
Baixes en aplicacions de despeses 

Programa Econòmic Denominació Baixes € 

4321 62900 Altres inversions noves associades al 
funcionament 

22.650,00 € 

 TOTAL  22.650,00 € 

 
2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, pel termini de quinze 
dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i presentar reclamacions davant del 
Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el termini esmentat no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
 
20. Informació de les resolucions de Batlia corresponents al mes de gener de 2014 

 
Es dóna compte de les resolucions de Batlia corresponents al mes de gener de 2014. 
  
Els reunits, per assentiment unànime, es donen per assabentats. 
 
 
21. Precs i preguntes 
 
La secretària informa que el PP i Iniciativa Verds han presentat escrits de precs i preguntes, els quals es 
llegeixen a continuació. 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA EL PP 
 
1. Ens poden dir quant ha costat la campanya de recollida selectiva de fems porta a porta al nostre 
municipi? 

 
a) Els poalets quant han costat? 
b) Els tríptics i els fulletons?  
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Resposta: 14.500 euros més IVA. 

 
2. Per quin motiu l’adhesiu que s’aferra a la gelera i el llibret només s’han fet en català?  

 
Resposta: Perquè defensam “lo nostro”, crec que és important també transmetre que la nostra intenció 
és que tothom conegui i entengui el sistema per a un millor funcionament. 

 
3. Ens poden dir si, al Punt Verd, s’hi podran dur els residus o fems cada dia, tant si estan reciclats com 
si no? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Es podran sancionar les persones que hi duguin els residus o fems sense reciclar? 

 
Resposta: No. 

 
4. Atès que hi ha gent que no ha rebut la informació adequada, per motius d’idiomes o pel fet de ser 
segona residència, no podríem ampliar el termini per acollir-se a la bonificació?  

 
Resposta: No és possible. 

 
5. S’han adonat que la part vella i la nova del Cementeri estan molt brutes i que, a més, manquen daus 
(dados) embellidors de les làpides? 

 
Resposta: Tenim constància de la caiguda d’una part de nínxols quan va fer la ventada al mes de 
desembre. 

 
6. Atès que al darrer plenari vàrem fer la pregunta següent: ens poden dir si al parc infantil d’es Tren hi 
ha una branca de pi que penja? 
 
- En cas afirmatiu, pensen arreglar aquesta deficiència? 

 
Resposta: Ja està. 

 
- Sabem que s’ha actuat en la retirada de branques, hi ha altres actuacions previstes, com per exemple 
l’eliminació de bosses de processionària o d’altres? 

 
Resposta: De forma immediata, no. Respecte de la processionària, per eliminar les bosses ara ja és tard i 
el que farem serà posar més trampes de cara a l’estiu, ja que les instal·lades l’any passat no han resultat 
ser suficients. 

 
7. S’han adonat del fet que els voltants del Centre Jove i de la plaça de l’edifici de l’IBAVI estan molt 
bruts (llaunes, plàstics, herbes, etc.)? 

 
Resposta: Sí. 

 
8. Ens poden dir si hi va haver incidències (accidents) pel fet que no es retirassin les restes (soques) dels 
foguerons més de dos dies després de Sant Antoni? 
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Resposta: Sí. Hi va haver un accident amb resultat de danys materials amb la respectiva reclamació.  
 
- Per quins motius no es retiraren? 
 
Resposta: Era cap de setmana i la Brigada no fa feina. 

 
9. Tenen constància que manquen moltes papereres? 

 
Resposta: Tenim constància que s’ha de fer una millor distribució de les que hi ha. 

 
10. Ens poden donar una valoració respecte a les campanyes de merdes de cans, clots i herbes al carrer? 

 
Resposta: No hem fet cap tipus de campanyes d’aquestes. Es van controlant els cans, els clots i les 
herbes ordinàriament. 

 
11. Ens poden dir com és possible que el senyor Batle d’Artà ens digui que, per eliminar les herbes, 
s’utilitzi un verí ecològic, que realment és un adob ecològic? 

 
Resposta: Es tracta d’un producte, un adob, que amb una sobredosi crema les herbes que han nascut. 

 
12. Ens poden dir quan començarà realment la campanya de canvi de senyals de trànsit verticals?  

 
Resposta: Tenim pressupost aprovat per a aquest tema i estam parlant amb l’empresa que va fer el 
Pla de mobilitat per millorar la senyalística del municipi i que el canvi estigui fet com més aviat 
millor. 

 
13. Ens poden dir si eliminaran els punts negres de circulació al nostre municipi?  

 
Resposta: A dia d’avui no hem detectat cap punt negre circulatori sobre el qual s’hagi d’actuar. 

 
14. Tenen constància que els miralls per veure la circulació, per motius de brutícia o altres, no permeten 
veure els vehicles o vianants que vénen en sentit contrari? 

 
Resposta: D’alguns sí. 

 
15. Tenen constància que hi ha guals/càrrega-descàrrega que no tenen placa o senyal, i que no s’hi pot 
aparcar? 

 
Resposta: Alguns guals s’han donat de baixa i ara s’han de revisar i esborrar les línies. 

 
16. Per a l’Equip de Govern, punt verd o punt d’emergència a la Colònia de Sant Pere?  

 
Resposta: Estam pendents de com es resolgui el tema del solar. 
 
[A continuació, el portaveu del PP, Sr. Lliteras, retira la pregunta següent: “17. Ens poden dir en quin 
estat estan les negociacions amb la propietat del solar?”] 
 
18. Ens poden dir en quin estat estan les relacions dins l’Equip de Govern? 

 
Resposta: Gaudeixen de bona salut. 
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19. Pensa el senyor Batle d’Artà cedir la vara de batle complint el pacte signat amb el PI?  

 
Resposta: És la nostra intenció complir amb els nostres socis de govern. 

 
20. Ens poden dir quina és la manera o forma de contractar personal eventual o provisional?  
 
21. Tenen constància que moltes vases dels quadres dels fills il·lustres del nostre municipi no tenen nom 
ni llinatge?  

 
Resposta: No. 

 
22. Ens poden dir qui té la propietat de l’edifici de Ses Escoles? 
 
 
PRECS I PREGUNTES QUE FORMULA INICIATIVA VERDS 
 
Precs 

 
-  Demanam que  es facin  públiques  les relacions mensuals  de  despeses dels regidors de l’Equip de 
Govern originades en l’exercici del seu càrrec (telèfon, dietes, maquinari, mòbils, etc.).  
 
Resposta: Es tendrà en compte. 
 
- Demanam que es doti Ràdio Artà Municipal del dispositiu i/o suport d’emmagatzemament necessari 
per a l’enregistrament  íntegre  de  les sessions  plenàries i la seva posterior retransmissió tant via ràdio 
com via Internet. 
 
Resposta: S’estudiarà. 
 
Preguntes 
 
Participació ciutadana 
 
- En quin estat es troba la revisió del Reglament de participació ciutadana?  

 
Resposta: Aturat. 

 
- Hi ha alguna previsió que sigui revisat durant la present legislatura? 

 
Resposta: Ja veurem. 

 
- La recentment coneguda iniciativa de posar en votació i ordenar (en futur d’indicatiu) als ciutadans la 
tria entre 6 projectes del que s’ha de presentar al POS del CIM de 2014 té acomodament dins alguna de 
les modalitats de participació que recull el Reglament de participació ciutadana? 

 
Resposta: No. 

 
- Segons l’Equip de Govern, els veïnats de la Colònia també han de decidir les inversions que s’han de 
fer a Artà? 
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Resposta: Els veïnats de la Colònia també tenen dret a triar un dels projectes. N’hi ha dos, que també els 
afecten. 

 
[Seguidament, el portaveu d’I. Verds, Sr. Caldentey, retira la pregunta següent: “És l’Equip de Govern 
qui ha decidit que enguany no calia sol·licitar inversions del POS a la Colònia?”] 
 
- Té previst l’Equip de Govern recuperar el Fòrum de Participació Ciutadana de la Colònia? 

 
Resposta: No hi feim feina. 

 
- Proposa l’Equip de Govern ampliar a Artà aquest mecanisme de participació ciutadana?  

 
Resposta: Ja veurem. 

 
- Està disposat l’Equip de Govern a deixar en mans dels coloniers i colonieres la decisió sobre on s’ha 
de situar el Punt Verd de la Colònia? 

 
Resposta:  De fet, va ser aquest batle que, en el plenari passat, després de la presentació de la moció per 
part de l’oposició de canviar la ubicació del punt verd, va proposar l’opció de demanar-ho als coloniers 
i colonieres. 

 
Urbanisme: antenes telefonia mòbil de l’edifici de la Gran Via de la Constitució, 2 

 
- S’ha fet “una inspecció detallada i comprovació” —com ens varen dir al mes de juliol que calia fer i, 
segons ens informàreu,  que  encara  no  estava  acabada  al  Ple  d’octubre  passat—  de si les antenes 
de telefonia mòbil instal·lades tenen llicència? 
 
Resposta: Falta acabar de recollir una sèrie d’informacions. 
 
- S’ha detallat —com ens varen dir al mes de juliol que farien, i ens informàreu que encara no estava 
acabat de fer al Ple d’octubre passat, pel que fa al tècnic responsable— qui era (nom i llinatges i càrrec) 
el tècnic municipal  que  va  participar  (almenys informant) en l’atorgament de la llicència  atorgada per 
Decret de Batlia el febrer de 2002, en tramitació de l’expedient 30/2000? 
 
Resposta: La llicència concedida per Decret de Batlia de 21 de febrer de 2002 (expedient núm. 30/2000) 
fou informada, en data 14 de febrer de 2000, per l’arquitecte municipal, el Sr. Mateu Carrió Muntaner. 
 
Urbanisme: disciplina urbanística 
 
- La sessió plenària de 24 de setembre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística  infringida,  per  unes  obres  consistents  en  “Moviments  de  terra  que  ocupen  
aproximadament 1.500 m2 i que consisteixen en rebaixar una part elevada de la parcel·la”, de 
conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de 
l’expedient 18/2012. S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre 
anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és  no,  i  a  la  vista  de  l’establert  en  la  mateixa  Llei,  en  el seu  art.  68  (a saber:  “Finalitzat  el 
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termini determinat per l’Administració per tal que l’interessat dugui a terme les actuacions de reposició 
de les coses a l’estat anterior a la comissió de la infracció, si aquestes actuacions no s’havien duit a 
terme, l’Administració actuant optarà, en el termini màxim d’un mes, entre l’execució subsidiària o 
l’atorgament d’un nou termini per a la realització de les actuacions necessàries per part de l’inculpat.  
L’incompliment d’aquest nou termini se sancionarà amb la multa que correspongui a la infracció  
originària, imposada  en  el seu  grau  màxim  i  a  l’obertura  del  període  d’un mes perquè 
l’Administració  opti  per  concedir  nou  termini  d’execució  per  a  l’interessat  o  per  a  l’execució 
subsidiària.  Les  actuacions successives d’incompliment es resoldran d’acord amb aquesta mateixa 
norma”), quina ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat o no compliment a l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
- A  què  s’apuja  el  valor  de  les  obres  constitutives  d’infracció,  segons  la  valoració  que  obra  
en  el corresponent expedient sancionador? 

 
Resposta: Valoració de 8.930 €. 
 
- La sessió plenària de 24 de setembre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Ampliació de planta soterrani (140 m2 aprox.) i 
canvi d’ús a habitatge”, entre d’altres, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, 
de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 16/2012. S’ha restablert la legalitat per part de 
l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina ha 
estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat o no compliment a l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, s’havia de comprovar si s’havia donat o no compliment a 
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l’ordre de demolició. 
 

- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?   

 
Resposta: Valoració de 3.701,25 €. 

 
- La sessió plenària de 24 de setembre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Construcció de rampa d’aproximadament un m2 
sobre la voravia pública”, de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina 
urbanística, i en tramitació de l’expedient 22/2012. S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en 
compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 
 
- Si és no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina ha 
estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat o no compliment a l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
- A  què  s’apuja  el  valor  de  les  obres  constitutives  d’infracció,  segons  la  valoració  que  obra  
en  el/els corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: Valoració de 107 €. 

 
- La sessió plenària de 24 de setembre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística  infringida,  per  unes  obres  consistents  en  “Piscina  de  fusta  d’aproximadament  25 m2”, 
de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació 
de l’expedient 25/2012. S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre 
anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, i  a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
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en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  
 

Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 
 

- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans que cap altra actuació, calia de comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre 
de demolició. 
 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: Valoració de 7.226,72 €. 

 
- La sessió plenària de 24 de setembre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística  infringida,  per  unes  obres  consistents  en  “Transformació  de  magatzem  en  habitatge”, 
de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació 
de l’expedient 26/2012. S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre 
anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, i  a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. Així mateix, s’ha de dir que han presentat un 
recurs contenciós administratiu al jutjat contra l’ordre de demolició (RGE 9640, de 30/12/2013). 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: Valoració de 42.233,73 €. 
 
- La sessió plenària de 29 d’octubre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística  infringida,  per  unes  obres  consistents  en  “A  una  edificació  existent  de  23 m2 aprox.,  
s’ha canviat la coberta, s’ha referit en part i s’ha tapiat la porta d’entrada per fer dues obertures noves” 
(sic) entre d’altres, de conformitat amb l’establert  en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina 
urbanística, i en tramitació de l’expedient 27/2012. Quin termini se li va donar a l’infractor per al 
restabliment ordenat, i quan se li va notificar? 
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Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència, que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, dos mesos comptadors des de la concessió 
de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 6/11/2013. 

 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada?  

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, i  a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 

 
- Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: Valoració de 2.954,91 €. 
 
- La sessió plenària de 29 d’octubre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Ampliació del restaurant d’un hotel en 
aproximadament 25 m2 amb estructura metàl·lica, coberta de xapa imitant teules i tancaments de vidre”, 
de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació 
de l’expedient 29/2012. Quin termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li 
va notificar?  

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència, que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, un mes comptador des de la concessió de 
la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 5/11/2013. 

 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina ha 
estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
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- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. Així mateix, cal dir que han presentat recurs 
administratiu de reposició contra l’ordre de demolició (RGE 8995, de 03/12/2013). 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s? 

 
Resposta: Valoració inicial de 6.316,80 €. 
 
- La sessió  plenària  de  29  d’octubre  de  2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Reforma de caseta existent de 28 m2, conversió 
d’aljub de 15 m2 en habitatge i ampliació d’habitatge de 24 m2”, de conformitat amb l’establert en 
l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 30/2012. Quin 
termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar?  

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència, que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, tres mesos comptadors des de la concessió 
de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 5/11/2013. 

 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, i  a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina 
ha estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. Així mateix, cal dir que han presentat recurs contenciós contra l’ordre de demolició (RGE 
9064, de 4/12/2013). 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  
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Resposta: Valoració de 10 d’octubre de 2013 de 32.789,95 €. 
 
- La sessió  plenària  de  29  d’octubre  de  2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Tancament de la parcel·la d’aproximadament 
230 m2 amb pals metàl·lics i reixeta no autoritzada per la normativa, part sobre mur de pedra existent 
(aprox. 90 m2) i part tot de reixeta (aprox. 90 m2)” (sempre, sic), de conformitat amb l’establert en 
l’art. 67.1 de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 31/2012. Quin 
termini se li va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar?  

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència, que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, dos mesos comptadors des de la concessió 
de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 6/11/2013. 

 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina ha 
estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient?  

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: Valoració de 2.285,90 €. 
 
- La sessió plenària de 26 de novembre de 2013 va acordar ordenar el restabliment de la legalitat 
urbanística infringida, per unes obres consistents en “Construcció d’habitatge de 96 m2 amb planta  
baixa aprox. 80 m2 i planta pis aprox. 16 m2” (sempre, sic), de conformitat amb l’establert en l’art. 67.1 
de la Llei 10/1990, de disciplina urbanística, i en tramitació de l’expedient 32/2012. Quin termini se li 
va donar a l’infractor per al restabliment ordenat, i quan se li va notificar?  

 
Resposta: Prèvia obtenció de la corresponent llicència que s’ha de sol·licitar en el termini màxim d’un 
mes comptador des de la notificació de l’acord de demolició, cinc mesos comptadors des de la 
concessió de la llicència. La notificació de l’acord d’ordre de demolició és de 2/12/2013. 

 
- S’ha restablert la legalitat per part de l’infractor, en compliment de l’Ordre anteriorment esmentada? 
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Resposta: No. 

 
- Si no, i a la vista de l’establert en la mateixa Llei, en el seu art. 68 (anteriorment esmentat), quina ha 
estat l’actuació municipal? 

 
Resposta: Comprovar si s’ha donat compliment o no a l’ordre de demolició. 
 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat de tramitació 
en què es troba, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Està dictada i notificada l’ordre de demolició. 

 
- Si no s’ha procedit per part de les dues parts (infractor i Administració), quin és l’estat en què s’hauria 
de trobar, a hores d’ara, aquest expedient? 

 
Resposta: Abans de cap altra actuació, calia comprovar si s’havia donat o no compliment a l’ordre de 
demolició. 

 
- A què s’apuja el valor de les obres constitutives d’infracció, segons la valoració que obra en el/els 
corresponent/s expedient/s sancionador/s?  

 
Resposta: Valoració de 60.430,06 €. 

 
Urbanisme: expedients (sancionadors i de demolició) en custòdia dels jutjats de Manacor 

 
- Segons ens informà la regidora d’Urbanisme el mes passat, s’havia rebut còpia d’un expedient, relatiu 
a unes obres encara no prescrites ni prescriptibles. Què s’ha fet amb aquest expedient? 

 
Resposta: Encara no tenc la informació. 
 
Urbanisme: tribunals 
 
- Es coneix què ha costat a l’Ajuntament el procediment judicial que va finalitzar amb Sentència de 5 de 
gener de 2011 del Jutjat Contenciós Administratiu núm. 3 i Interlocutòria del mateix Jutjat de 21 de 
febrer de 2013? 
 
Resposta: Aquesta dada no la té el Departament d’Urbanisme. 
 
Edificis i espais municipals / Patrimoni 

 
- Quina és la propietat del recinte i les murades de Sant Salvador? Quines passes s’han donat, més enllà 
de rebre aquest informe, en relació amb aquest espai, respecte de la seva titularitat i/o clarificació del 
tipus d’espai públic? 

 
Resposta: El contingut de l’informe s’ha de comunicar al Registre de la Propietat per fer la certificació 
de la titularitat pública dels béns. 

 
- Què s’ha fet amb relació a l’acord del Ple del passat mes de novembre, a saber, instar el batle d’Artà 
que promogui la revisió d’ofici dels expedients de contractació pels quals es va adjudicar de manera 
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externa a l’exarquitecte municipal  la redacció i  direcció  de diferents obres, com ara les d’embelliment 
i pavimentació dels carrers de Ciutat i d’Antoni Blanes, de remodelació del Cementeri Municipal d’Artà 
i de construcció del Poliesportiu Municipal d’Artà, amb declaració de nul·litat dels actes, si s’escau, i 
depuració de responsabilitats”? 

 
Resposta: Encara, res. 

 
- En quin punt es troba la tramitació necessària per a les actuacions compromeses, dirigides a la neteja i 
habilitació com a zona de passeig i esbarjo de l’espai conegut com “es Pujols d’en Terres” o “ses 
Quintes”? 

 
Resposta: S’ha convocat les entitats que col·laboraran a fer aquesta neteja per a dia 22 de març. 

 
- S’ha fet res semblant, o quelcom en general, en relació al nostre prec formulat en diferents ocasions, 
consistent en habilitar, com a zona d’esbarjo i ús amb presència permesa als cans, l’espai municipal que 
hi ha entre el parc de bombers d’Artà i el torrent?  

 
Resposta: No. 

 
- Atesa la moció aprovada per aquest Ple el mes de juliol passat, relativa a adequar els patis de na 
Caragol com a zona d’esbarjo fora d’horari escolar, quines mesures heu pres? 

 
Resposta: Encara, cap. 

 
- Us consta que algunes instal·lacions d’aquests patis necessiten millores de manteniment? 

 
Resposta: Des de fa bastant de temps. 

 
- Pensau tirar endavant el projecte de senyalització de les platges? Quan? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Si és afirmatiu, en quina fase es troba i quin és el calendari previst d’implantació d’aquesta 
senyalística? 

 
Resposta: Revisió de la documentació aportada per l’empresa, el calendari no està definit i ens reunim 
amb l’empresa el proper dilluns. 
 
- A preguntes nostres formulades al Ple de setembre passat en relació al magatzem on la Policia Local 
guarda vehicles propis (pl. del Pes), amb greus problemes pel que fa a la seva solidesa estructural, ens 
vàreu respondre que “ja” disposàveu d’un pressupost que ascendia a 87.278,10 € per arreglar-lo. Què 
més s’ha fet, a banda de demanar un pressupost? 

 
Resposta: Encarregar el projecte. 

 
- Basta un pressupost, per tirar endavant aquestes obres (des del punt de vista del procediment 
administratiu de contractació)? Quin és el calendari previst d’actuacions? 

 
Resposta: Estam pendents de l’entrega del projecte. 

 



 33

- Considerau que, en el seu estat actual, no presenta riscs per als funcionaris que el fan servir?  
 

Resposta: S’arreglarà al més aviat possible. 
 

- Si presenta riscs per als funcionaris o per a l’equipament (motos), quina mesura heu pres o considerau 
prendre i quan?  

 
Resposta: Proposàrem als policies deixar les motos als aparcaments de l’edifici de l’IBAVI. 

 
- Heu rebut resposta de Demarcació de Costes, en relació amb l’esllavissada produïda a Caloscamps, 
que posa en risc el camí de Caloscamps, a l’alçada del seu tram final, i possiblement la seguretat de les 
persones que hi circulen? 

 
Resposta: Encara, no. 

 
- Si és negatiu, pensau a insistir-hi? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Li donau importància? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Sabeu res d’aquell departament del Ministeri, en relació amb els escars de Caloscamps, concretament 
pel que fa al seu estat de runa i possible risc per a la seguretat de les persones? 

 
Resposta: No en tenim constància. 

 
- Hi heu insistit? 

 
Resposta: No. 

 
- Els dos darrers anys s’han dut a terme un seguit de treballs dirigits a la consolidació i habilitació per a 
les visites del poblat talaiòtic de ses Païsses, especialment pel que fa a les zones excavades per Lilliu. Es 
preveu donar continuïtat a aquesta línia de treball? 
 
Resposta: Sí. 

 
- Quins són els projectes amb què es fa feina en relació amb aquest jaciment per a l’any 2014, 
concretament pel que fa a: incrementar-ne el coneixement científic (excavacions); difusió de les 
troballes i dels valors arqueològics; millores en la seva conservació i habilitació per a les visites i l’ús 
turístic? 

 
Resposta: Encara s’estan definit les actuacions per a 2014. 

 
- El passat mes de maig s’inaugurava, també en el Museu Regional d’Artà, l’exposició “Miquel Barceló. 
Les tendes desmuntades o el món desconegut de la percepció”, al voltant d’un exemplar del Llibre dels 

cecs, propietat d’aquest Ajuntament. Encara funciona, l’exposició?  
 

Resposta: Sí. 
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- S’ha tengut esment de la humitat de la sala per garantir-ne una conservació adequada?  

 
Resposta: Sí, està en condicions òptimes. 

 
Quan es desmunti l’exposició, o si ja ha estat desmuntada, on es conservarà el llibre? 

 
Resposta: En desmuntar-la, ho mirarem. 

 
- Teniu algun projecte en relació amb l’exemplar de llibre d’autor, també propietat de l’Ajuntament,  
Llibre de l’oceà?  

 
Resposta: En aquest moment, no. 

 
- Aquests llibres estan inventariats (inventari municipal de béns)?  

 
Resposta: No, perquè van ser donats al Fons Documental Miquel Barceló. 

 
- Es continua fent inventari (inventari municipal de béns) de la col·lecció municipal d’art? 

 
Resposta: És tasca obligatòria, però no diària, i per tant s’ha d’anar fent. En aquests moments, no. 

 
- És obligatòria, aquesta tasca d’inventari (inventari municipal de béns)? 
 
- Hi ha algun programa previst per a enguany, de mesures de conservació, emmagatzemament adequat  
i/o restauració de les obres, almenys d’aquelles en pitjor estat? 

 
Resposta: Encara no estan definides totes les actuacions. 
 

Medi Ambient: residus 

 
- Quantes tones  de  ferralla  s’han  recollit dels serveis municipals d’Artà  (punts  verds),  d’ençà  que  
es va contractar l’empresa BALTECMA per a la recollida i tractament de materials d’obra amb 
components d’amiant (“uralita”)?  
 
Resposta: 41.523 quilos. 
 
- Quin valor s’ha donat a aquest residu (ferralla), per compensació a les factures de l’empresa que recull 
i tracta la uralita? 

 
Resposta: 3.114,23 euros. 

 
- Quanta uralita ha recollit l’empresa esmentada?  
 
Resposta: 9 saques grans d’1 m3 d’amiant i 3 saques grans allargades. 
 
- Quin cost ha tengut aquest servei de recollida i tractament? 

 
Resposta: 3.085,80 € més IVA (hi ha inclòs també, les restes de pintura). 
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- Quines quantitats totals ha facturat l’empresa esmentada per tots els residus que recull i tracta?  
 

Resposta: 8.071,61 euros. 
 

- Quin estalvi ha suposat la compensació en les factures d’aquesta empresa per endur-se la ferralla 
generada a Artà i gestionada en origen pels serveis municipals? 

 
Resposta: 3.114,23 euros. 

 
- Heu contactat amb els veïnats des Pinaret que, com sabeu, estarien disposats a cedir gratuïtament una 
parcel·la confrontant a la depuradora de la Colònia, segons l’acordat al Ple passat? 

 
Resposta: Encara, no. 
 

Medi Ambient: espais naturals protegits 
 
- Dia  18  de  desembre,  l’Ajuntament  de  Manacor  va rebre  resposta de la Directora  General  de 
Medi Natural, Educació Ambiental i Canvi Climàtic, Neus Lliteras Reche, en relació amb les 
reclamacions que aquell Ajuntament féu (el mes de setembre de 2013), com així mateix els de Petra i 
Santa Margalida, i el nostre mateix el  primer, el mes de febrer de 2013, en forma de moció, a saber i 
entre d’altres: “[...] la redacció i enviament al Ministeri de Medi Ambient i a la Comissió Europea del 
Pla de gestió corresponent al LIC de Na Borges”. Ha rebut resposta el nostre Ajuntament?  

 
Resposta: No. 

 
- Si és negatiu, s’ha insistit en la formulació de la reclamació? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és positiu, quan i en quin sentit? 
 
- La considerau satisfactòria? 

 
Resposta: No. 

 
- Ha rebut resposta l’Ajuntament, en relació a la reclamació  exposada al Ministeri de Medi Ambient en 
la mateixa  moció,  en  el sentit  de  “[d]el  manteniment  de  les  obres ja  efectuades  corresponents a la 
fase I del projecte “Ordenación del uso público y protección del litoral y dunar de Sa Canova (Artà-Illes 
Balears), fase  I  y fase II”,  així  com  dur a terme la totalitat del projecte amb totes les seves fases”?  

 
Resposta: No. 

 
- Si és negatiu, s’ha insistit en la formulació de la reclamació? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és positiu, quan i en quin sentit? 
 
- La considereu satisfactòria? 
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Resposta: No. 
 

- Dia 3 de febrer s’ha de celebrar a Na Batlessa un taller participatiu deliberatiu, organitzat per la 
Conselleria d’Agricultura, Medi Ambient i Territori, que és part del procés de participació ciutadana per 
a l’elaboració del Pla de gestió del LIC Muntanyes d’Artà. Hi participarà, l’Ajuntament? 

 
Resposta: Hi va participar. 

 
- Hi col·labora, a banda de cedint l’espai, amb aquest acte (difusió, etc.)?  

 
Resposta: Cedint l’espai i taules i cadires. 
 
- Dia  9  de  gener,  es  va  convocar  una  “reunió interdepartamental”,  a  la  qual  estaven  convocades 
també altres administracions interessades, com ara els ajuntaments. Hi va assistir, algun representant del 
nostre Ajuntament? 

 
Resposta: No, no tenim constància d’aquesta convocatòria. 

 
- Si és afirmatiu, ens en podeu fer un resum?  
 
- Si és negatiu, per quin motiu? 

 
Resposta: Perquè no teníem constància d’aquesta convocatòria. 
 
- Al Ple de novembre passat, aquest Ple va aprovar la “Moció que presenta l’Equip de Govern 
municipal, a proposta  de l’Associació de  Caçadors  de  Cabrits  amb Cans i Llaç, per gestionar de 
forma tradicional una població sostenible de cabra mallorquina salvatge del Parc de Llevant i  
possibilitar l’aprofitament d’aquest element natural de valor”. Ha estat tramesa al Govern? 

 
Resposta: Sí. 

 
- S’ha rebut resposta?  

 
Resposta: No. 

 
- Teniu constància dels canvis produïts recentment en el funcionament del Parc Natural de Llevant arran 
de la desaparició de l’empresa pública Espais de Natura Balear, per fusió amb l’IBANAT? Us consta la 
pràctica supressió total ja de la brigada? 

 
Resposta: No. 

 
- Us consta que, des del passat mes de novembre, el Parc està sense director/ora? 

 
Resposta: Ja no és així. 

 
- Us consta que els tècnics existents reben noves funcions a desenvolupar en i/o en relació amb altres 
Espais Naturals protegits? 

 
Resposta: No. 

 



 37

- Us consta que les activitats organitzades pel Parc Natural programades per al coneixement i difusió 
dels valors propis (etnogràfics, patrimonials, naturals, etc.), d’ençà que varen deixar de ser gratuïtes, han 
vist molt minvada l’assistència del públic, fins al punt que en molts casos s’han de cancel·lar? 

 
Resposta: No. 

 
- Us consta la supressió, l’any passat, del servei de vigilància d’incendis a sa Tudossa, que ha  quedat 
reduït a vigilància mitjançant càmera? 

 
Resposta: Sí. 

 
- Quina és la vostra opinió al respecte?  

 
Resposta: Negativa. 

 
- S’ha  produït alguna reunió respecte d’aquests temes amb la responsable política de la Conselleria, la 
directora general de Medi Natural, Educació Ambiental i Canvi Climàtic, Neus Lliteras Reche, tal com 
informàveu al setembre que es faria? 

 
Resposta: Sí. 
 
- A preguntes nostres del passat setembre, responíeu que compartiu amb nosaltres l’opinió que sa Duaia, 
de propietat pública, hauria de poder formar part del Parc Natural de Llevant. Heu traslladat aquesta 
opinió a la Conselleria? 

 
Resposta: No. 
 
- Quan se senyalitzarà el camí des Caló, en el sentit de prohibir-hi la circulació de vehicles, amb 
excepció dels autoritzats?  

 
Resposta: És una pregunta que ja ens féreu al plenari passat, com moltes de les que us contestam. Des 
de dia 2 de desembre de 2013 està instal·lat el senyal. 

 
Interior (Policia) 
 
- Dia 25 de novembre Diario de Mallorca publicava una notícia que tenia per títol “Treinta y ocho 
ayuntamientos de las islas no retiran puntos a los infractores de tráfico”, fent-se ressò de crítiques molt 
dures de la delegada provincial de trànsit, especialment a un total de 19 ajuntaments de totes les illes, 
incloent-hi el nostre, que no ho farien bé per desídia, bé “per manca de voluntat dels batles”, perquè 
podria ser una decisió “impopular”. Està, a hores d’ara, implantat o no el sistema de manera que la 
Policia Local pugui fer també aquest tràmit?  

 
Resposta: Estam pendents del conveni entre l’Ajuntament i la DGT per poder fer la connexió. 
 
- Si és positiu, des de quan? 
 
- Si és negatiu, per quin motiu, per desídia o per manca d’interès polític? 
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- Des de 2012 (amb la detecció del fet que el 2n cap de la Policia Local de llavors no ho podia ser per no 
ser oficial) que es tracta la qüestió de la necessitat de proveir una de les places vacants d’oficial de la 
Policia Local. En quin punt es troba el procediment? 

 
Resposta: Es varen aprovar les bases que han de regir el procediment de selecció, es varen publicar en el 
BOIB, es va publicar en el BOE un extracte de la convocatòria i es varen presentar les instàncies dels 
aspirants a les places. 

 
- S’ha constituït el tribunal? 

 
Resposta: No. 

 
- Si és no, per quin motiu?  

 
Resposta: S’havia fixat dia 8 de gener per a la constitució del tribunal i només hi va assistir un membre 
i, per aquest motiu, no es va poder constituir, per manca de quòrum. 

 
- Ens podeu descriure les passes fetes, els problemes que s’hagin anat trobant i en quin punt es troba ara 
mateix el procediment?  

 
Resposta: El procediment està a l’espera de constituir el tribunal, que ha de fixar el calendari de les 
proves. 
 
 
Acords 
 
1. Acordar, per assentiment unànime, essent tretze el nombre legal de membres del consistori i tretze els 
assistents, aprovar l’acta de la sessió de 29 d’octubre de 2013. 
 
4. Acordar, per unanimitat: 
4.1. Aprovar provisionalment l’Ordenança municipal de la publicitat directa al terme municipal d’Artà. 
4.2. Concedir audiència prèvia a les associacions veïnals i de defensa de les persones consumidores i 
usuàries establertes en el seu àmbit territorial que estiguin inscrites en el registre municipal 
d’associacions veïnals i que el seu fi tengui relació directa amb l’objecte de la disposició. 
4.3. Exposar al públic, mitjançant la publicació d’un edicte en el BOIB i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament, l’acord provisional durant el termini de trenta dies hàbils, comptadors a partir de 
l’endemà de la publicació de l’anunci d’exposició. Si transcorre el període d’exposició pública sense 
que s’hagin presentat reclamacions, els acords provisionals es consideraran aprovats definitivament. 
 
5. Acordar, per 6 vots a favor (UIA i PI) i 6 abstencions (PSOE, PP i I. Verds): 
5.1. Classificar les proposicions presentades pels licitadors, atesa la proposta portada a terme per la 
Mesa de contractació, de conformitat amb l’ordre decreixent següent: 
- 1a empresa: Construcciones Llabrés Feliu, SLU, Bartolomé Adrover e Hijos, SL, i Amer e Hijos, SA, 
que es presenten en UTE Urban Serveis, amb una puntuació total de 85,87. 
- 2a empresa: Melchor Mascaró, SA, amb una puntuació total de 84,85. 
- 3a empresa: Coexa, SA, i Valoriza, Servicios Ambientales, SA, que es presenten en UTE, amb una 
puntuació total de 84,00. 
5.2. Notificar i requerir a la UTE Urban Serveis, formada per les empreses Amer e Hijos, SA, 
Construcciones Llabrés Feliu, SLU, i Bartolomé Adrover e Hijos, SL, amb CIF núms. A 07296536, 
A07030919 i B070697378, respectivament, empresa licitadora que ha obtingut més puntuació d’acord 
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amb la classificació anterior, perquè en el termini de deu dies hàbils, a comptar des del següent en què 
rebi el requeriment, presenti la documentació justificativa d’estar al corrent en el compliment de les 
seves obligacions tributàries, amb la Seguretat Social i amb aquest Ajuntament, o autoritzi l’òrgan de 
contractació per obtenir de forma directa l’acreditació d’allò, de disposar efectivament dels mitjans que 
s’hagi compromès a dedicar o adscriure a l’execució del contracte de conformitat amb l’article 64.2 del 
text refós de la Llei de contractes del sector públic, aprovat pel Reial decret legislatiu 3/2011, de 14 de 
novembre, i d’haver constituït la garantia definitiva que sigui procedent. 
 
8. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 vots en contra (PP): 
8.1. Iniciar la tramitació per formalitzar el conflicte en defensa de l’autonomia local contra els articles 
primer i segon i altres disposicions afectades de la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i 
sostenibilitat de l’Administració local (BOE núm. 312, de 30 de desembre de 2013), d’acord amb el text 
que s’adjunta, segons el que preveuen els articles 75 bis i següents de la Llei orgànica 2/1979, de 3 
d’octubre, del Tribunal Constitucional. 
8.2. A aquest efecte, sol·licitar dictamen del Consell d’Estat, d’acord amb el que estableix l’art. 75 ter 
de la Llei orgànica 2/1979, de 3 d’octubre, del Tribunal Constitucional, a través del Ministeri d’Hisenda 
i Administracions Públiques, a petició de l’entitat local de major població (art. 48 de la Llei 7/1985, de 
2 d’abril, reguladora de les bases de règim local), així com atorgar a aquesta entitat la delegació 
necessària. 
8.3. Facultar i encomanar al batle que realitzi tots els tràmits necessaris per dur a terme els acords 
primer i segon i, expressament, per a l’atorgament d’escriptura de poder, tan ampli i bastant com en dret 
es requereixi, a favor de la procuradora Sra. Virginia Aragón Segura, col. núm. 1040 del Col·legi de 
Procuradors de Madrid, perquè, en nom i representació de l’Ajuntament d’Artà, de forma solidària i 
indistinta, s’interposi conflicte en defensa de l’autonomia local contra la Llei 27/2013, de 27 de 
desembre (BOE núm. 312, de 30 de desembre del 2013), de racionalització i sostenibilitat de 
l’Administració local, seguint per tots els seus tràmits i instàncies fins a obtenir sentència ferma i la 
seva execució. 
 
9. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
9.1. Instar el Govern de l’Estat a derogar el Reial decret llei 1/2012 i a restablir les polítiques de suport a 
les energies renovables. 
9.2. Instar el Govern de l’Estat a regular un sistema de quotes per a energies renovables per a tots els 
sistemes extrapeninsulars, que inclogui, per tant, les Illes Balears. 
 
10. Acordar, per unanimitat: 
10.1. Instar el Govern de l’Estat a paralitzar de forma immediata tant l’autorització com l’execució de 
qualsevol prospecció petroliera a la Mediterrània, i rebutjar la seva intenció de donar tràmit a nous 
projectes. 
10.2. Instar el Govern de l’Estat a respectar els acords del Parlament, consells i ajuntaments de les Illes 
Balears, en els quals es demana la paralització immediata de les prospeccions petrolieres a la 
Mediterrània, i a no prendre cap acord en aquest sentit sense el coneixement i l’aprovació de les 
institucions balears. 
10.3. Instar el Govern balear a seguir en la lluita per defensar els interessos de les Illes Balears. 
 
11. Acordar, per 9 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP):  
11.1. Instar el Govern de les Illes Balears a aprovar una llei amb els mateixos termes que la del dret a 
l’habitatge de Catalunya (LDHC), amb l’objectiu de garantir el dret a l’habitatge de la població i fer 
front a l’emergència d’habitatges. Aquesta llei permetrà als consistoris municipals de les Illes Balears 
iniciar procediments sancionadors a entitats bancàries i grans empreses per infracció molt greu en cas 
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que es mantingui la desocupació de l’habitatge un cop exhaurit el termini atorgat per corregir la 
situació. A més, es podran imposar fins a 3 multes coercitives que poden arribar als 100.000 euros, tal 
com determina la llei catalana, prèvia advertència, si transcorregut el termini fixat no s’ha produït  
l’ocupació de l’immoble. 
11.2. Elaborar i aprovar, per part de l’Ajuntament d’Artà, programes d’inspecció a fi de detectar, 
comprovar i registrar els immobles que es troben en situació de permanent desocupació, començant pels 
que són propietat d’entitats financeres i altres grans empreses. 
 
12. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
12.1. Demanar al Ministeri de Treball i Seguretat Social la rectificació quant a les modificacions fetes 
en les bases mínimes de cotització dels treballadors autònoms, ja que un 22 % d’increment és del tot 
abusiu i un fre més a la competitivitat dels emprenedors, professionals i petits empresaris de la nostra 
comunitat. 
12.2. Demanar al Ministeri de Treball i Seguretat Social la retirada immediata de la disposició final 
tercera del RDL 16/2013, que inclou les retribucions en espècie com a conceptes salarials, la qual cosa 
perjudica per igual els empresaris i treballadors, ja que suposa un increment dels costos laborals i, en 
conseqüència, una minva de la competitivitat de les empreses, la qual cosa pot implicar una disminució 
de les retribucions dels treballadors.  
12.3. Sol·licitar al Ministeri de Treball i Seguretat Social que abandoni la seva intromissió dins del 
camp de la negociació col·lectiva, matèria que afecta fonamentalment treballadors i empresaris.  
12.4. Instar el Govern de l’Estat que qualsevol mesura que s’hagi d’emprendre i que afecti la Llei de la 
Seguretat Social es faci amb el consens dels agents socials afectats, els representants dels treballadors i 
dels empresaris. 
12.5. Notificar aquest acord al Ministeri de Treball i Seguretat Social. 
 
13. Acordar, per unanimitat, signar, al més aviat possible, el Conveni amb l’Ajuntament de Palma per 
tal que els estudiants d’Artà vegin reduït l’import del transport urbà de l’EMT. 
 
14. Acordar, per unanimitat: 
14.1. Aprovar la proposta de nomenament de Miguel Servera Morey com a membre del Patronat de la 
Fundació del Teatre Municipal d’Artà. 
14.2. Trametre aquest acord a la persona interessada i al Patronat de la Fundació del Teatre Municipal 
d’Artà. 
 
17. Acordar, per 6 vots a favor (UIA i PI) i 6 vots en contra (PSOE, PP i I. Verds), empat que dirimeix 
el batle amb el seu vot de qualitat: 
17.1. Aprovar el reconeixement dels crèdits per un import total de 47.189,36 € de les factures 
relacionades per a les quals no hi havia crèdit suficient al pressupost de 2013. 
17.2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2014, els crèdits corresponents, i amb càrrec a 
les partides respectives. 
 
18. Acordar, per 6 vots a favor (UIA i PI) i 6 vots en contra (PSOE, PP i I. Verds), empat que dirimeix 
el batle amb el seu vot de qualitat: 
18.1. Aprovar el reconeixement dels crèdits per un import total de 112.475,51 € de les factures 
relacionades per a les quals no hi havia crèdit suficient al pressupost de 2013. 
18.2. Aplicar, amb càrrec al pressupost de l’exercici de 2014, els crèdits corresponents, i amb càrrec a 
les partides respectives. 
 
19. Acordar, per 10 vots a favor (UIA, PI, PSOE i I. Verds) i 2 abstencions (PP): 
19.1. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdit núm. 2/2014 del pressupost en vigor, en 
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la modalitat de crèdit extraordinari, d’acord amb el detall següent: 
Altes en aplicacions de despeses 

Programa Econòmic Denominació Altes € 

3353 21300 Maquinària, instal·lacions tècniques i utillatge  5.702,00 € 

3353 62900 Altres inversions noves associades al 
funcionament 

16.948,00 € 

 TOTAL  22.650,00 € 

Baixes en aplicacions de despeses 

Programa Econòmic Denominació Baixes € 

4321 62900 Altres inversions noves associades al 
funcionament 

22.650,00 € 

 TOTAL  22.650,00 € 

19.2. Exposar aquest expedient al públic mitjançant un anunci inserit en el BOIB, pel termini de quinze 
dies, durant els quals les persones interessades podran examinar-lo i presentar reclamacions davant del 
Ple. L’expedient es considerarà definitivament aprovat si durant el termini esmentat no es presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 
        El batle 
 


